
Temat: El número y el género de los adjetivos - liczba i rodzaj przymiotników 

• Przymiotnik znajduje się po rzeczowniku i zawsze uzgadnia się z jego liczbą i rodzajem. 

• Przymiotniki kończące się na – o, – r, – s, posiadają 4 formy: 

 MASCULINO FEMENINO 

SINGULAR alto, hablador, inglés alta, habladora, inglesa 

PLURAL altos, habladores, ingleses altas, habladoras, inglesas 

• Przymiotniki zakończone na - és, w rodzaju żeńskim i w liczbie mnogiej tracą akcent 

graficzny. 

• Przymiotniki zakończone na – a, – e lub – l, – n, – z, mają taką samą formę męską i żeńską w 

liczbie pojedynczej i mnogiej: 

 MASCULINO Y FEMENINO 

SINGULAR deportista, inteligente, normal, marrón, feliz. 

PLURAL deportistas, inteligentes, normales, marrones, felices. 

• Wyjątki: niektóre zakończone na - n, mają osobną formę dla rodz. męskiego i żeńskiego np: 

empollón - empollona; dormilón - dormilona.  

Ćwiczenia - Przekształć zdania na liczbę mnoga lub pojedynczą (W ZESZYCIE): 

1. La silla es azul. → ….................................................................................................................... 

2. Es un chico español. → …........................................................................................................... 

3. Los profesores son argentinos. → ............................................................................................. 

4. La papelera es gris. → …............................................................................................................. 

5. Las mesas son blancas. → …....................................................................................................... 

6. Los hermanos de Elena son muy amables y habladores. → …................................................... 

Temat: El verbo estar. Czasownik estar. 

Czasownik ESTAR:1. Określa położenie w przestrzeni, 
lokalizację  
konkretnej osoby lub przedmiotu:  
El libro está en la mesa. - Książka jest na stole. 
Los niños están en la clase. - Dzieci są w klasie. 
2. Wyraża samopoczucie – stan psychiczny lub 
fizyczny: 
Estoy cansada. - Jestem zmęczona. 
Pablo está nervioso. - Pablo jest zdenerwowany. 
3. Opisuje stan cywilny: 
Él está casado. - On jest żonaty. 

 

Ćwiczenia do wykonania: 8/56 (podręcznik) - robimy w zeszycie + do napisania po jednym zdaniu 

do każdej formy czasownika. 

 

 



 

Temat: Verbos regulares de la segunda y tercera conjugación. Czasowniki 

regularne drugiej i trzeciej koniugacji. 

 

Znacie już odmianę czasowników pierwszej grupy, czyli tych zakończonych na –AR. W drugiej i 

trzeciej koniugacji zasada jest taka sama: od bezokolicznika odcinamy końcówkę -ER lub –IR i 

wstawiamy odpowiednią końcówkę, w zależności od osoby, której chcemy użyć. 

Ejemplo: LEER (czytać), odcinamy końcówkę -ER i zostaje nam temat czasownika LE-, do którego 

dodajemy końcówki: LEO - czytam, LEES - czytasz, LEE - czyta, LEEMOS - czytamy, LEÉIS - czytacie, 

LEEN - czytają. 

Ćwiczenia do wykonania: 9/56 (podręcznik) - robimy w zeszycie, 12,13/35-36 (ćwiczenia). 

Temat: Animales. Zwierzęta. 

Proszę przepisać do zeszytu poniższe słówka i je przetłumaczyć: 

El perro, el gato, el toro, el elefante, el león, la tortuga, la vaca, el cerdo, el caballo, el pájaro, el pez, 

el gallo, el hámster, la oveja, la araña, el tigre, la jirafa, la llama,  


